

3. *Requests* the Administering Authority, as it states that it always has done, to ensure that, when classifying lands as forest reserves, and when decreeing what may or shall not be done in forest reserves, its policy shall be to serve the best interests of the inhabitants.

582nd meeting,
21 February 1955.

1146 (XV). Petition from the Bureau of the Local Committee of the Union des populations du Cameroun of Song-Mandeng (T/PET.5/234)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Bureau of the Local Committee of the Union des populations du Cameroun of Song-Mandeng concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/234, T/OBS.5/32, T/L.521),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Further draws the attention* of the petitioners to the fact that some of the complaints which they make are imprecise, and that the Council is unable to examine these complaints usefully unless more details are given about them.

582nd meeting,
21 February 1955.

1147 (XV). Petitions from Mr. Pierre Yem Mback (T/PET.5/241 and Add.1 and 2, T/PET.5/273)

The Trusteeship Council,

Having examined the petitions from Mr. Pierre Yem Mback concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/241 and Add.1 and 2, T/PET.5/273, T/OBS.5/29, T/OBS.5/37, T/L.524),

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority, and to the statement of its special representative, in particular that:

(a) The petitioner has been subjected to due judicial processes, which are still continuing in respect of a charge of fraud, and that the charges that have been brought against him are quite unconnected with his membership of any political party;

(b) The petitioner may rest assured that his own personal safety will be guaranteed by the authorities;

(c) The original letter which the petitioner sent to the United Nations was returned to him because he sent it to the wrong address in New York.

582nd meeting,
21 February 1955.

1148 (XV). Petition from M. Théodore M. Matip (T/PET.5/245 and Add.1 and 2)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Théodore M. Matip concerning the Cameroons under French

3. *Invite* l'Autorité administrante à veiller, comme elle affirme l'avoir toujours fait, lorsqu'elle classe des terrains comme réserves forestières et lorsqu'elle décide ce qui sera autorisé ou interdit dans les réserves forestières, à ce que sa politique réponde aux intérêts bien compris des habitants.

582ème séance,
le 21 février 1955.

1146 (XV). Pétition du Bureau du Comité de base de l'Union des populations du Cameroun de Song-Mandeng (T/PET.5/234)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition du Bureau du Comité de base de l'Union des populations du Cameroun de Song-Mandeng concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.5/234, T/OBS.5/32, T/L.521),

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante;

2. *Appelle également l'attention* des pétitionnaires sur le fait que certaines de leurs plaintes manquent de précision et que le Conseil ne pourra les examiner utilement que si elles sont exposées en détail.

582ème séance,
le 21 février 1955.

1147 (XV). Pétitions de M. Pierre Yem Mback (T/PET.5/241 et Add.1 et 2, T/PET.5/273)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné les pétitions de M. Pierre Yem Mback concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.5/241 et Add. 1 et 2, T/PET.5/273, T/OBS.5/29, T/OBS.5/37, T/L.524),

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que:

a) Le pétitionnaire a été poursuivi dans les formes légales — comme il le sera encore en ce qui concerne l'inculpation d'escroquerie — et les accusations portées contre lui sont tout à fait indépendantes de son appartenance à un parti politique;

b) Le pétitionnaire peut être assuré que les autorités veilleront à la sécurité de sa personne;

c) La première lettre du pétitionnaire à l'Organisation des Nations Unies lui est revenue parce qu'il s'était trompé d'adresse.

582ème séance,
le 21 février 1955.

1148 (XV). Pétition de M. Théodore M. Matip (T/PET.5/245 et Add.1 et 2)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de M. Théodore M. Matip concernant le Cameroun sous administration fran-